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1. Schválení programu schůze a ověřovatelů zápisu  

Starosta přivítal zastupitele na zasedání zastupitelstva a před-
nesl program ke schválení. Dále navrhl ověřovatele zápisu – 
pana Josefa Tykvu a pana Karla Adamce. K programu 
i ověřovatelům zápisu nebyly podány připomínky. 

Usnesení č. 112/2024 

Zastupitelstvo obce schvaluje předložený program zasedání a 
ověřovatele zápisu pana Josefa Tykvu a pana Karla Adamce. 

(7:0:0) 

Zpráva Kontrolního výboru konaného dne 2. 
prosince 2024 

Předseda výboru p. Král R. uvedl, že jednání proběhlo za účas3 
všech členů kontrolního výboru p. Papijákové a p. Vrzala. 
Uvedl, že kontrolní výbor provedl kontrolu plnění usnesení ze 
zasedání zastupitelstva obce konaného dne 4. 11. 2024 a bě-
hem kontroly byly shledány body, které nebyly naplněny. Jed-
ná se o: 
Bod 2.1 usnesení č. 103/2024 (probíhá jednání s právníkem 
obce DM a právníkem p. Duškové ohledně z>žených přístupů 
na obecní pozemky).  
Bod 3.1 usnesení č. 107/2024 (Výběrové řízení na nového do-
davatele svozu odpadu dle hmotnos3 – čeká se na cenové na-
bídky) 
Bod 3.3 usnesení č. 108/2024 (Pravidla pro půjčování VW 
Transporter JSDH - oslovení odpovědné osoby ohledně úhrady 
pohonných hmot – neproběhlo). 
Zastupitelstvo obce vzalo uvedené informace na vědomí. 

2. Výstavba v obci 

2.1 Rozšíření obsahu změny č. 9 Územního plánu obce Dolní 
Morava 

Zastupitelstvo obce projednalo doplnění návrhu na pořízení 
změny č. 9 územního plánu obce Dolní Morava společnos> 
SNĚŽNÍK ACTIVITY, otevřený podílový fond. Jedná se o rozšíře-
ní (o zhruba 20 metrů) vymezení plochy pro Občanské vybave-
ní (vyjma tělovýchovy a sportu) s výjimkou regula3vu omezení 
intenzity využi> území s možnos> 100% zastavitelnos3 na po-
zemku 883/1 v k.ú. Velká Morava, který je do budoucna určen 
pro výstavbu hotelu nad hotelem Vista. V tomto rozšířeném 
místě by mělo vzniknout venkovní dětské zázemí, herní prvky 
apod.  
Místostarosta informoval zastupitele o další žádos3 o změnu 
územního plánu, kterou podali manželé Kubíčkovi. Jedná se o 
pozemky 297/1, 297/19, 297/18, 297/39, 297/15 v k.ú. Horní 
Morava, u kterých žádají manželé Kubíčkovi o zařazení do za-
stavěného území – plocha k bydlení, občanského vybavení, 
nebo individuální rekreace. Stávající využi> plochy dotčené 
návrhem je „zahrada“. Jako důvod uvádějí rekonstrukci a úpra-
vu zahrady. P. Novák k tomuto uvedl, že tento případ nemusí 
manželé řešit změnou územního plánu, neboť do zastavěného 
území se pozemky dostanou automa3cky změnou (aktualizací) 
územního plánu, pokud jsou naplněny parametry stavebního 
zákona, jednoduše řečeno i okolní pozemek (zahrada) u nemo-
vitos3. Zastupitelé tedy neshledali důvod k vyhovění této žá-
dos3. Místostarosta ještě upřesnil, že zastavěné území aktuali-
zuje osoba, která územní plán či jeho změny vypracovává a 
zastavitelnou plochu může navrhovat obec jako pořizovatel či 
objednatel. 

Usnesení č. 113/2024  

Zastupitelstvo obce souhlasí s doplněním návrhu na pořízení 
změny č. 9 územního plánu obce Dolní Morava, podaným 
společnos> SNĚŽNÍK ACTIVITY, otevřený podílový fond, dle 
předložených podkladů.  

(7:0:0) 

2.2 Žádost o souhlas s projektem Vycházkový okruh Větrný 
vrch 

Zastupitelstvo obce opětovně projednalo projekt Vycházkový 
okruh Větrný vrch. P. Novák k tomuto uvedl, že opro3 minulé 
žádos3 Sportovního klubu, z.s. a připomínek zastupitelů oh-
ledně výpůjčky polní cesty za účelem vytvoření sportovně 
vycházkového okruhu v oblas3 Větrného vrchu pro místní 
občany i návštěvníky vytvořili návrh zkrácené varianty tohoto 
okruhu, kdy část povede po pozemcích jejich společnos3 
(historicky v místě přes pole vedla cesta) a část po stávajících 
komunikacích Obce Dolní Morava. Dále uvedl, že prověřili 
nutnost majetkoprávního vztahu z důvodu možné dotační 
podpory a zjis3li, že namísto nájmu či výpůjčky postačí sou-
hlas s realizací projektu. Žádají tedy o souhlas s realizací pro-
jektu „Vycházkový okruh Větrný vrch“, kdy na obecních p.p.č. 
2155, 2081, 2061 v k.ú. Dolní Morava by došlo k vyznačení 
místního okruhu značením KČT (klub českých turistů) a na 
čás3 p.p.č. 2061 v čás3 značeného okruhu by byly provedeny 
drobné terénní úpravy (odstranění středové nerovnos3 a 
úprava krajnic) a lokální výsprava povrchu ze štěrkodrtě s 
cílem zlepšit povrch stávající komunikace a nasměrovat ná-
vštěvníky v oblas3 Větrného vrchu na cílené směry. Místosta-
rosta k tomuto uvedl, že s >mto projektem bude souhlasit 
pouze za předpokladu, že budou cesty osazeny informačními 
cedulemi, které uvádí, že se stále jedná o pozemní komunika-
ci, která je užívána i nejrůznějšími vozidly, aby to brali turisté 
na zřetel. Zastupitelé se shodli na značce „Polní cesta“. 

Usnesení č. 114/2024  

Zastupitelstvo obce souhlasí s realizací dle nově předložené-
ho projektu „Vycházkový okruh Větrný vrch“, který spočívá 
v realizaci na obecních pozemcích p.č. 2155, 2081, 2061 v 
k.ú. Dolní Morava, kde bude okruh vyznačen značením KČT 
dle předložené mapky a na čás3 p.p.č. 2061 v čás3 značené-
ho okruhu budou provedeny drobné terénní úpravy spočíva-
jící v odstranění středové nerovnos3 a opravě krajnic a lokál-
ní výspravě povrchu ze štěrkodrtě za podmínky, že pokud 
trasa povede přes účelové komunikace, tak bude opatřena 
upozorněním, že se jedná o účelovou komunikaci. 

(7:0:0) 

3. Nakládání s nemovitostmi  

3.1 Schválení návrhu smlouvy o zřízení věcného břemene - 
IV-12-2027314_SOVB_obec Dolní Morava  

Zastupitelstvo obce projednalo smlouvu o zřízení věcného 
břemene - IV-12-2027314. Jedná se o vedení nízkého napě> 
přes p.p.č. 5187. Za zřízení věcného břemene bude obci vy-
placeno 2 000,- bez DPH. 

Usnesení č. 115/2024  

Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o zřízení věcného bře-
mene - IV-12-2027314. Za zřízení věcného břemene bude 
obci vyplaceno 2 000,- bez DPH. 

(7:0:0) 

Výpis ze zasedání zastupitelstva konaného dne 2. 12. 2024 prosinec 



4. Projekty obce  

4.1 Realizace zastávek při rekonstrukci komunikace 31227 

V tomto bodě p. Novák informoval zastupitele o společném 
jednání, koordinační schůzce se starostou obce, se zástupcem 
Správy a údržby silnic a dalších zúčastněných ohledně pokra-
čování rekonstrukce komunikace v příš>m roce. Tato další 
etapa by měla proběhnout v úseku od křižovatky u chaty U 
Slona až po prodejnu Konzum. Uvedl, že ke schůzi byl přizván 
z důvodu historického řešení stezky při komunikaci a součás> 
projektu byly i autobusové zálivy. První řešený autobusový 
záliv je zastávka „Tábor“, kde bylo řečeno, že by se tento měl 
realizovat společně při rekonstrukci, aby v pozdější době ne-
docházelo k poškození nové hrany komunikace a dále taky 
bylo v této souvislos3 diskutováno na jednání i vedení pláno-
vané stezky v této čás3, kdy p. Novák uvedl, že je již projekt 
na tuto část stezky připraven. Další diskutovaná zastávka byla 
U Slona, kde p. Novák pokračoval, že zde byl již částečně rea-
lizován společnos> Sněžník provizorní autobusový záliv. Dále 
uvedl, že jsou naprojektovány dva zálivy v obci ve směru na-
horu do resortu, avšak směrem dolů z obce naprojektovány 
žádné nejsou a otevřel diskusi, jestli nechat naprojektovat 
dva autobusové zálivy i v tomto opačném směru tzn. u za-
stávky tábor a druhá u odbočky na Horní Moravu, kde zastu-
pitelé řešili, zdali zastávku pod, či nad odbočkou. Dále bylo 
řečeno, že tato etapa by měla být realizována v příš>m roce 
na podzim a v dalším roce zase další etapa směrem dolů 
z obce, kde by se jednalo o pokračování rekonstrukce komu-
nikace a s >m spojené další autobusové zálivy, a to u prodej-
ny Konzum a druhá u Krčmy. Zastupitelé se nakonec shodli na 
aktualizaci již připraveného projektu na stezku a zmiňované 
dva autobusové zálivy s přidáním dalších dvou v opačném 
směru. 
Přítomný zástupce Sněžníku a.s., p. Dostálek k plánovaným 
zastávkám za společnost přislíbil součinnost formou vyřízení 
inženýringu a různých povolení. Zastupitelstvo obce pověřuje 
starostu aktualizací a objednáním projektu čtyřech zmiňova-
ných autobusových zálivů u projektanta p. Šimka, který se 
>mto již v minulos3 zabýval. 

4.2 Návrh smlouvy o dílo „Dolní Morava – zkušební provoz 
ČOV“, Voda CZ Service s.r.o. 

Místostarosta k tomuto uvedl, že při minulém projednávání 
této smlouvy se zastupitelé usnesli, že s návrhem smlouvy 
budou souhlasit, pokud je společnost Voda CZ Service s.r.o. 
dodavatel technologie, nebo je s dodavatelem technologie 
pro nově budovanou ČOV v obci nějakým způsobem spojena. 
Bylo zjištěno, že tato společnost sice není přímo dodavatelem 
technologie ani jeho dceřinou společnos>, nicméně je jeho 
oficiálním smluvním partnerem, zajišťujícím vybrané činnos3 
s technologií související. Součás> projednávaného návrhu 
smlouvy byla i přesná specifikace nabízených služeb a jejich 
rozsah. 

Usnesení č. 116/2024  

Zastupitelstvo obce souhlasí s předloženou Smlouvou o dílo č. 
1104.1.24 se zhotovitelem VODA CZ SERVICE, s.r.o. 

(7:0:0) 

4.3 Cenové nabídky na PD na rekonstrukci mostů 

K tomuto bodu starosta uvedl, že byli osloveni 3 projektan3 
na vypracování cenových nabídek na rekonstrukci mostů 

 
(u servisu Doleček, u Krčmy a most na Horní Moravu). Jedna 
nabídka byla za cenu 1 484 670 s DPH, druhá nabídka byla ve 
výši 1 437 000,- s DPH a tře> oslovený projektant cenovou na-
bídku nedodal. Termín dodání byl uveden pouze u jedné 
z nabídek a to duben až květen příš>ho roku. Zastupitelstvo 
navrhlo souhlas s rámcem částky do výše 1 500 000,- na ceno-
vou nabídku projektové dokumentace pro tyto 3 mosty. 

Usnesení č. 117/2024  

Zastupitelstvo obce souhlasí s rámcem do výše 1 500 000,- Kč 
na cenovou nabídku PD pro 3 mosty (u servisu Doleček, u Krč-
my a most na Horní Moravu) a pověřuje starostu obce výbě-
rem té nabídky, u které bude kratší dodací lhůta. 

(7:0:0) 

4.4 Projednání ceny jízdného Skibusu na sezónu 
2024/2025 

Místostarosta k tomuto bodu uvedl, že na základě odsouhlase-
ní provozu skibusu pro zimní sezónu 2024/2025 zastupitel-
stvem na minulém zasedání zastupitelstva a výběru dopravce 
p. Berana proběhlo jednání s >mto dopravcem, který si již vyři-
zuje licenci na provoz skibusu. Dále uvedl, že je již vydáno 
opatření obecné povahy na všechny dočasné zastávky v dané 
trase tak, jak jsou uvedeny v jízdním řádu. Opro3 loňskému 
roku je změna v tom, že nebude skibus zajíždět až k hotelu 
Prometheus, zde si bude zajišťovat příležitostnou kyvadlovou 
přepravu mezi Vistou a Slonem společnost Sněžník a.s. sama 
podle potřeby. Dále místostarosta informoval o více možných 
způsobech zajištění přepravy lyžařských kurzů, kdy uvedl, že v 
úvahu připadají nejméně dvě možnos3. První je, že lyžařský 
kurz, který bude mít zájem o přepravu skibusem, se bude 
muset ohlásit předem, aby dopravce dle tohoto zvolil větší 
autobus, protože malý skibus bude 8místný. Při předpokládané 
ceně přepravného u lyžařských kurzů 10,- Kč/osoba/jízda a 
zvýšených nákladech na větší autobus ve výši 500,- Kč bez 
DPH/jízda by tato varianta byla kromě zvýšené administra3vní 
a organizační zátěže i trvale ztrátová. Druhá možnost, která se 
jeví jako vhodnější, je delegování přepravy školních kurzů na 
dopravce p. Berana, tzn. vše by bylo v jeho režii mimo režim 
skibusu. Zastupitelé k tomuto uvedli, že ta druhá možnost je 
opravdu vhodnější, s >m, že by měla být tato informace uvede-
na v jízdním řádu. Dále byla diskutována cena jízdného pro 
další osoby využívající služby skibusu, kdy místostarosta navr-
hoval jízdné ve výši 30,- Kč i pro osoby, které sice jsou zaregis-
trovány ve Sněžníkpassu, ale není za ně odváděn obci pobytový 
poplatek. 

Usnesení č. 118/2024  

Zastupitelstvo obce schvaluje ceník jízdného skibusu v sezóně 
2024/2025, a to tak, že osoby zaregistrované ve Sněžníkpassu 
zapla> 0 Kč, osoby nezaregistrované ve Sněžníkpassu zapla> 30 
Kč za jízdu skibusem. 

(5:1:1 zdržel se p. Míka, pro! p. Tykva) 

4.5 Projednání změnového listu č. 9 ke stavbě kanalizace a 
ČOV 

Zastupitelstvo obce projednalo změnový list č. 9 ke stavbě ka-
nalizace a ČOV, který byl vypracován na základě zastupitel-
stvem schválené změny ve výstavbě kanalizace, spočívající ve 
vypuštění realizace stoky A-2 a její nahrazení novými stokami A
-1-1.1, A-6.1, A-3-1.1 a A-26, kdy byla částka před rozpočtem 

prosinec 



těchto změn vypočítána na cenu 75.465,84 Kč vč. DPH. Po řád-
ném propočtu prací bylo shledáno, že částka bude o 34 359,66 
bez DPH nižší.  

Usnesení č. 119/2024  

Zastupitelstvo obce schvaluje změnový list č. 9 ke stavbě kanali-
zace a ČOV dle předložených dokladů. 

(7:0:0) 

5. Finance   

5.1 Návrh rozpočtového opatření č. 3/2024 

Místostarosta předložil zastupitelům návrh rozpočtového opat-
ření. Uvedl, že je v úvodu potřeba do rozpočtu zahrnout všechny 
dotace, které obec obdržela v letošním roce a opro3 tomu je 
potřeba do rozpočtu zahrnout i související výdaje. Dále byla ře-
šena oprava závory na parkoviš3 U Vendy, kdy ještě místostaros-
ta upřesnil, že jak bylo zastupitelstvem rozhodnuto, že se obec 
rozhodne o opravě závory až po ověření skutečného rozsahu 
poškození a podle tohoto se bude postupovat dál, že proběhlo 
další jednání se zástupcem Sněžníku a.s., který má tyto servisní 
věci na staros3, při kterém bylo zjištěno, že elektronika byla uto-
pena úplně a některé další součás3 byly nevratně poškozeny 
také a předpokládaná částka na tento výdaj činí 370 000 Kč. Dále 
bylo diskutováno navýšení výdajů dle skutečných nákladů u re-
konstrukce prodejny o 3 700 000 Kč, kdy bylo řečeno, že 
v rozpočtu schváleném byla dosud uvedena jen částka bez DPH 
za vlastní stavební práce bez ostatních souvisejících dodávek a 
že do finální částky výdajů je nutné zahrnout i DPH ve výši přes 
1,5 mil.Kč, které ovšem obec dostane zpět. P.Novák 
v následné diskuzi o rekonstrukci prodejny vznesl dotaz, zda byl 
dodržen zákon o zadávání veřejných zakázek, na to bylo řečeno, 
že tento zákon dodržen byl a místostarosta ještě požádal finanč-
ní výbor o dodatečné prověření, aby byly rozptýleny případné 
pochybnos3. Dále bylo diskutováno zvýšení výdajů o 300 000 Kč 
na KVH Maliník, na nový přístřešek na rolbu a na další služby 
cestovního ruchu. Další zvýšení na straně výdajů je 
v předpokládaném čerpání do konce roku na výstavbu kanaliza-
ce a ČOV. Dále se navrhovalo zvýšení výdajů o 500 000 Kč na 
fotovoltaiku ve Sportovním areálu, kdy bylo řečeno, že instalace 
fotovoltaiky je už hotova a před spuštěním. Dále zvýšení výdajů 
na povodňové škody, které jsou nyní předběžně vyčísleny podle 
dodaných dokladů na 850 000 Kč, zvýšení výdajů sboru dobro-
volných hasičů ve výši 100 000 Kč na drobný hmotný inves3ční 
majetek – zde bylo diskutováno, že jsou tyto výdaje za rekon-
struované byty (hasičárna), které byly dříve plánované právě pro 
dobrovolné hasiče, zvýšení výdajů na elektronickou úřední desku 
ve výši 120 000 Kč, se kterou se zapomnělo počítat na jaře ve 
schváleném rozpočtu. V této souvislos3 se diskutovalo o umístě-
ní el. desky do budoucna u nové prodejny. Na straně příjmů bylo 
zahrnuto m.j. navýšení příjmů z darů a dotací obci na povodně 
od několika různých dárců v celkové výši 665 000 Kč, dále navý-
šení příjmů o 200 000 Kč jako zálohy na pojistné plnění po po-
vodních (za>m v jednání, celková částka proplacená pojišťovnou 
není ještě známa), zvýšené inkaso některých daní ve výši 97 000 
Kč, navýšení částky předplacení nájemného prodejny Konzumu o 
3 445 000 Kč a zvýšení příjmů z dotací na kanalizaci, na výsadbu 
aleje, na veřejně prospěšné pracovníky, na údržbu běžkařských 
stop, na vybavení SDH a na opravu místních komunikací 
v souhrnné výši 2 463 934,82 Kč. 

Usnesení č. 120/2024  

Zastupitelstvo obce schvaluje předložené rozpočtové opatření č. 
3/2024 ze dne 2. 12. 2024, které spočívá v celkovém  

navýšení příjmů o 6 871 599,82 Kč, v navýšení financování 
o 17 180 605 Kč a v celkovém navýšení výdajů 
o 24 052 204,82 Kč. 

(4:0:3 zdrželi se p. Adamec, p. Vrzal, p. Novák) 

5.2 Projednání ceny vodného na rok 2025 

Starosta informoval o zaslaných údajích od p. Plhákové, kte-
rá s přihlédnu>m k údajům loňského roku provedla propočet 
vodného na rok 2025. Diskutovala se cena s ohledem na 
fond obnovy infrastrukturního majetku, který musí obec ze 
zákona tvořit z důvodu rezervy na opravy a rekonstrukci vo-
dovodu. Zastupitelé se shodli na částce 33 Kč bez DPH/ 36,96 
Kč s DPH. P. Míka k tomuto uvedl, že je stále pro3 tomu, aby 
se pro místní vodné zdražovalo. 

Usnesení č. 121/2024  

Zastupitelstvo obce schvaluje cenu vodného na rok 2025 ve 
výši 33 Kč + DPH / m3. 

(6:0:1 pro! p. Míka) 

6. Ostatní   

6.1 Cenová nabídka na pořízení nového bagru pro obec  

Místostarosta uvedl, že pořízení bagru se již projednávalo na 
minulých zasedáních s >m, že byl pověřen p. Míka poptáv-
kou na pořízení a případné financování takového bagru, kte-
rý by se svými parametry nejvíce přiblížil potřebám obce. P. 
Míka k tomuto uvedl, že mezi zastupiteli proběhla schůzka, 
na které se zastupitelé shodli, že obec pořídí nový bagr ať už 
s možnou dotací, když tato možnost bude, anebo i bez dota-
ce, že finanční prostředky na toto pořízení jsou. Z důvodu, že 
projekt obce na pořízení bagru nebyl vybrán k dotační pod-
poře, se p. Míka sešel s obchodním zástupcem společnos3 
Takeuchi, se kterým diskutoval jak typ možného bagru, tak i 
jeho financování. S výsledkem schůzky p. Míka zastupitele 
seznámil prostřednictvím obdržené nezávazné nabídky, kdy 
pořizovací cena bagru takové technické specifikace, která je 
pro potřeby obce nejvhodnější, je cca 80 000 EUR (2 000 000 
Kč) v závislos3 na způsobu financování. P. Míka dále pokra-
čoval, že s >m souvisí i nábor nového technického pracovní-
ka, který by tento bagr mohl obsluhovat.  
K tomuto se rozvedla delší diskuse, kdy p. Vrzal se dotazoval, 
jak se počítá s organizací výstavby či prací na budoucím bag-
ru. P. Míka na toto reagoval, že mimo přípojky, se kterými 
nepočítal, že by obec svépomocí budovala, bude bagr zapo-
třebí při dalších činnostech obce jako jsou například práce u 
nové ČOV, rozšíření vodovodu ve spodní čás3 obce, příkopy, 
cesty, terénní úpravy, osvětlení, nahrubo začít budovat cyk-
lostezky a co se týká hlubších výkopů například zmiňovaných 
prací na nových přípojkách k jednotlivým nemovitostem, by 
se domluvila firma. Dále probíhaly dohady mezi p. Míkou a p. 
Vrzalem, kdy p. Vrzal neviděl důvod proč pořizovat bagr, 
pokud se nevyužije na práce na kanalizačních přípojkách a že 
jiné další práce pro bagr v obci nejsou, kdežto p. Míka byl 
opačného názoru. Dále pak byli diskutováni zaměstnanci na 
technickém úseku a jejich rozdělení práce.  
Místostarosta se dále dotazoval starosty, zdali si bude obec 
dělat přípojky sama a co vše je k tomu potřeba. Starosta 
k tomuto uvedl, že je potřeba hlavně parta lidí a tady se za-
stupitelé dohadovali o velké zodpovědnos3 ohledně bezpeč-
nos3 práce. Bylo řečeno, že ne všichni občané/majitelé bu-
doucích připojovaných nemovitos> budou využívat služby 
obce pro vybudování přípojky ke své nemovitos3, že si  

prosinec 



Spolek AUDIOHELP z.s. Plzeň, středisko Ús> nad Orlicí, ve spolupráci s městem Králíky organizuje v Králíkách 

PORADNU PRO NEDOSLÝCHAVÉ dne 15.1.2025 /STŘEDA/ od 8:00 hod. do 12:00 hod. 

V rámci poradny pracovník spolku poskytuje sociální služby sociálního poradenství a sociální rehabilitace. 

O zprostředkování služby v domácnostech je vhodné požádat v předs3hu na telefonních číslech 

777 882 337 nebo 465 526 911. Informace na emailu : audiohelpuo@seznam.cz,  facebook:Audiohelp z.s. 

Poradna se uskuteční v budově Městského úřadu Králíky, ul. Karla Čapka 316, v přízemí 

ROZPIS POHOTOVOSTNÍ SLUŽBY ZUBNÍCH LÉKAŘŮ o víkendech a svátcích v čase 8:00-11:00 

TERMÍN   JMÉNO ADRESA TELEFON 

21.-22.12.2024 MUDr. Nováková Klára Letohrad, Šedivská 339 605 598 958 

23.12.2024 MUDr. Nováková Gabriela Lanškroun, Dukelských Hrdinů 615 604 749 331 

24.12.2024 MDDr. Pavlová Simona Žamberk, nám. Gen. Knopa 837 465 676 822 

25.12.2024 MUDr. Vacková  Jana Lanškroun, Hradební 227 465 322 348 

26.12.2024 MUDr. Valentová Hana Lanškroun, Strážní 151 465 322 907 

27.12.2024 MUDr. Vebrová  Zdeňka Žamberk, Raisova 814 606 035 616 

28.-29.12.2024 MUDr. Beranová  Renata Jablonné n/d Orlicí, U koupaliště 149 465 642 267 

30.12.2024 MUDr. Bílý  Aleš Lanškroun, Pivovarské nám. 561 465 324 829 

31.12.2024 MDDr. Bílý  Aleš Lanškroun, Pivovarské nám. 561 465 324 829 

1.1.2025 MUDr. Dunglová Stanislava Letohrad, Tyršova 259 972 324 447 

4.-5.1.2025 MDDr. Faltusová Tereza Lanškroun, Českých bratří 519 467 771 918 

11.-12.1.2025 MUDr. Filipová Jitka Lanškroun, Strážní 151 465 325 212 

18.-19.1.2025 MDDr. Hrdinová Michaela Lanškroun, Strážní 151 465 322 907 

25.-26.1.2025 MUDr. Jedličková Zuzana Bystřec 182 465 642 990 

1.-2.2.2025 Lékař stomatolog Khmara Oleksii Letohrad, U Dvora 815 605 501 139 

8.-9.2.2025 MDDr. Kopecký Milan Lanškroun, Dobrovského 34 739 374 787 

15.-16.2.2025 MDDr. Machková Radka Žamberk, Školská 834 739 374 555 

POZOR případné změny jsou k dispozici na Poliklinice Žamberk tel.: 465 676 811 a internetové adrese 
www.pardubickykraj.cz, v sekci: Krajský úřad/Odbor zdravotnictví/Zajištění pohotovostních služeb. 
Pokud máte problém po 11. hodině, tak v nemocnici v Pardubicích či Hradci Králové funguje nepřetržitá služba na stoma-
tologických odděleních. 

spousta lidí osloví svou vybranou firmu a dle vyzvednutého 
projektu z obce si nechá přípojku vybudovat. Dále zastupi- 
zastupitelé diskutovali o možných pracovnících, kteří by tuto 
práci dělali a celkově o schopnos3 stávajících pracovníků, po-
případě přijmu> další pracovní síly.  

Usnesení č. 122/2024  

Zastupitelstvo obce souhlasí s pořízením nového bagru a po-
věřuje vedení obce zajištěním nabídek na pořízení bagru o 
hmotnos3 5t. 

(7:0:0) 

6.2 Cenové nabídky na rozšíření vodovodního řadu Z5  

Místostarosta k tomuto bodu uvedl, že přišla další cenová 
nabídka na rozšíření vodovodního řadu „Z 5“ ve spodní čás3 
obce v délce cca 100 metrů. Na minulém zasedání se řešila 
nabídka společnos3 PDV s.r.o., kdy zastupitelé naznali, že 

nabídková cena je příliš vysoká. Další nabídka přišla od společno
-s3 V A K S T A V spol. s r.o. Jablonné n. Orlicí v podobné výši, a 
tak se zastupitelé shodli na vybudování si rozšíření vodovodu 
svépomocí.  

Usnesení č. 123/2024  

Zastupitelstvo obce souhlasí s >m, že si rozšíření vodovodního 
řadu „Z 5“ ve spodní čás3 obce v délce cca 100 metrů vybuduje 
svépomocí a nevyužije žádnou z předložených nabídek. 

(7:0:0) 

Diskuze 

V rámci diskuse bylo řešeno parkovací místo u nově vystavěné-
ho rekreačního domu na p.p.č. 5048/5 ve spodní čás3 obce, kdy 
parkovací místa a vybudované palisády zasahují do místní ko-
munikace p.p.č. 5055/1. Zde bylo navrhnuto prošetření celé věci 
a zastupitelé se >mto budou zabývat. 

prosinec 

Odečty Vodoměrů  
V případě, že nebude našemu technikovi panu Adamcovi, umožněn odečet vodoměru, z důvodu Vaši nepřítomnos3 v dané 
nemovitos3, prosím zašlete fotografii vodoměru, jméno, na které je daný vodoměr zaevidován, a upřesnění odběrného místa 
vodoměru, na mailovou adresu: poplatky@obecdolnimorava.cz. Fotografie nesmí být rozmazaná.  Do předmětu zprávy napište 
Vodoměr + dané odběrné místo. 



KADLENDÁŘ AKCÍ 

21. prosince Mše svatá od 16:00 Kostel sv. Aloise  

20. ledna Zasedání zastupitelstva obce sál obecního úřadu 

VÁNOČNÍ JARMARK 
První adventní víkend, v sobotu 30. listopadu, se konal již tradiční vánoční jarmark 
s rozsvícením vánočního stromu. O organizaci vánočního jarmarku se postarali jako vždy 
místní hasiči a hasičky. Letošní novinkou byly zabíjačkové výrobky, proto se dobrovolníci 
sešli již v týdnu před jarmarkem, aby společnými silami naporcovali zakoupeného vepře 
a vyrobili z něj tlačenky, kroupy, prejt a spoustu dalšího. Mimo to byli osloveni různí tr-
hovci se svými domácími výrobky, ať už z řad SDH Dolní Morava, tak i další. Zaměstnanci 
technického úseku Obce Dolní Morava přichystali zapůjčené stánky a opatřili vánoční 
strom světelnými řetězy. Jarmark začal nezvykle již od 11 hodin, ale již od tohoto brzké-
ho času se postupně stavovali lidé nejen z obce nejen pro zabíjačkové výrobky. Největší 
ruch byl před obecním úřadem ale kolem páté hodiny, kdy se vše schylovalo k rozsvícení 
stromku, po úvodním slovu vystoupily dě3 a učitelky z Mateřské školy Červený Potok se 
svým vánočním pásmem. Diváků bylo tolik, že na příš> rok bude potřeba asi zajis3t pódi-
um, aby bylo na vystupující dobře vidět. Pak došlo na odpočítávání a rozsvícení vánočního stromu. Následně se 
všichni pus3li do dobrot co hasiči s hasičkami nachystali, a to nejen do zabíjačky, ale také do vánočního svařáku, a 
kdo byl malý nebo řidič, bral dětský punč. I prodávající si na nezájem o své výrobky nestěžovali. Atmosféra byla vý-
borná, akce velmi vydařená, a to i po finanční stránce, která zajis> SDH Dolní Morava finance na jeho činnost a po-
řádání dalších nevýdělečných akcí. Všem, kdo se na pořádání akce podíleli, patří velký dík. 
            Za SDH Dolní Morava Richard Novák 



Trochu zavzpomínáme…  



SKIPASY S 50 % SLEVOU PRO VŠECHNY OBČANY OBCE 
Horský resort Dolní Morava si připravil pro všechny oby-
vatele obce Dolní Morava speciální nabídku zvýhodně-
ných skipasů. Vybrané skipasy se slevou 50 % a sezónní 
skipasy se slevou 25 % je možné zakoupit během celé 
zimní sezóny 2024/2025 na Zákaznickém centru.  

HORSKÝ RESORT DOLNÍ MORAVA OBČANŮM 
Milí občané obce, 
S velkou rados> jsme v Horském resortu Dolní Morava zahájili lyžařskou sezonu 2024,2025. Začátkem prosince se nám ve spolu-
práci s obcí Dolní Morava podařilo uspořádat Mikulášskou nadílku, která potěšila především všechny dě3. A závěrem bychom 
vás rádi pozvali na vánoční lyžování i silvestrovský program na Stezce v oblacích. Přejeme vám nejen během vánočních svátků 
příjemné chvíle strávené s rodinou na horách.  

ZAHÁJENÍ LYŽAŘSKÉ SEZÓNY NA DOLNÍ MORAVĚ 
 
V sobotu 14. 12. 2024 Horský resort Dolní Morava odstartoval lyžařskou sezónu. Místo 
původně plánovaných dvou sjezdovek se nakonec podařilo zahájit lyžování na celkem 5 
kilometrech sjezdovek, a to včetně Mamu>kova skiparku pro dě3 a lyžařské školy. Další 
sjezdovky budou připravovány podle aktuálního vývoje počasí a možnos> zasněžování.  

POZVÁNKA NA SILVESTR V OBLACÍCH 31. 12.  
Rádi bychom vás pozvali na silvestrovský program v oblacích. Čeká 
vás magicky osvětlená Stezka v oblacích s podmanivou hudbou, ve-
černí jízdy na Mamu> horské dráze a prodloužený provoz sedačkové 
lanovky Sněžník. V panorama3cké restauraci Skalka bude možné 
také zakoupit silvestrovské občerstvení nebo skleničku bublinek.  

Vstupenky v prodeji online na eshop.dolnimorava.cz  

LYŽOVÁNÍ O VÁNOČNÍCH SVÁTCÍCH 
Lanovky, vleky, sjezdovky i veškeré 
zážitky jsou pro návštěvníky resortu 
otevřeny denně. Pouze na Štědrý 
den v úterý 24. 12. je omezen pro-
voz všech zimních ak3vit pouze do 
12:00.  
 
 
 
 
 
 
 
Aktuální informace o lyžování a pro-
vozních dobách vždy najdete na 
www.dolnimorava.cz nebo na sociál-
ních sí>ch resortu.  



MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA PRO DĚTI Z DOLNÍ MORAVY SE VYDAŘILA 
 
Ve čtvrtek 5. 12. připravil Horský resort Dolní Morava Mikulášskou nadílku ve Wellness hotelu Vista pro všechny dě3 z obce 
Dolní Morava. Dě3 byly ze zábavního programu s Mikulášem, čerty a anděly nadšené a během celé akce panovala skvělá nála-
da. Děkujeme za vaši účast a budeme se těšit zase za rok.  
 



Uznání pro poštovní doručovatelku 
Kdyby se konala anketa o nejlepší pošťačku všech dob na Horní, Dolní a Velké Moravě, v Červeným  Potoku a 
Horní Lipce s velkou převahou by vyhrála paní Elena Zelenková z Králík. 
Nedávno oslavila krásné životní jubileum - 80 let. Pochází ze Slovenska z Nového Města nad Váhom , z úrod-
né nížiny u Trenčína. Byla předposlední z osmi sourozenců. Po vyučení pracovala v místní továrně Tesla a 
odtud se přihlásila na nábor děvčat do králické Tesly. Tehdy přijelo do Tesly více krásných děvčat, které zde 
při práci našly své životní partnery. Po svatbě s Janem Zelenkou se jím postupně narodili dva synové, což 
znemožnilo pracovat na dvě směny. Proto Elenka přestoupila na poštu v Králíkách, kde začala pracovat jako 
doručovatelka. Její první vedoucí byla paní Soňa Doubravová. Na poště pracovala 25 let. 
Každé ráno musela do velké poštovní brašny nabalit stovky novin a časopisů, telegramy, stovky dopisů, po-
hlednic, korespondenčních lístků a dalších zásilek. U sebe měla také velkou peněženku, ve které často nosila 
200 3síc kč. Poštovní auto jí i se služebním kolem značky Ukrajina odvezlo na horní konec Moravy, odkud 
rozvážela vše po členité obci - do kopců i z kopců na obou stranách řeky Moravy. Poštovní schránky tehdy 
nestaly u silnic. Po práci v této oblas3 pokračovala přes Červený Potok až k obchodu u lesa. Tam na ní čekalo 

auto, které jí i s kolem odvezlo na Horní Lipku, kde také roznášela poštovní zásilky ,noviny a peníze. Pak jela na kole na poštu a na 
konec domů. 
Paní Zelenková doručovala ve svém rajonu výplaty lesákům, sociální dávky, sirotčí, vdovské a starobní důchody i dávky mateřské 
dovolené. 
Většina občanů, které navštěvovala a jímž doručovala zásilky, noviny a důchody už bohužel nejsou mezi námi. Mnohé z nich však 
tvořily babičky, které si paní pošťačku velmi oblíbily. Těm, kterým doručovala dětské časopisy je dnes více než 50 let a mají už 
vlastní vnoučata. Tehdy získávali dě3 informace o svých oblíbených hercích a zpěvácích z týdeníků jako Sedmička, Ohníček či ABC 
pro mladé techniky a přírodovědce. Milovníci sportu si předpláceli časopis Stadion, a ženy Vlastu. Nejčastěji však doručovala  paní 
Zelenková Zemědělské noviny, Lidovou demokracii a Rudé právo, které musela doručovat i na Štědrý den do oběda, než se mohla 
věnovat rodině. Rudé právo byly jediné noviny v Československu s formátem A2, který zabíral v poštovní brašně hodně místa. Od 
roku 1955 se vypus3lo slovo „ Rudé ˝ a  prodává se jako deník Právo. Dříve si lidé hodně dopisovali, hlavně o svátcích. Často nám 
paní  Elenka vzala dopisy bez známek a na je orazítkovala a odeslala. Byla vždy důvěryhodná. A to velké množství korespondence 
však doručila rychleji jak dnešní drahá a moderní pošta. Neměla žádnou ochranku ani mobilní telefon a doručovala za každého 
počasí. Když pršelo nebo chumelilo oblékala si širokou pláštěnku aby ochranila sebe i noviny. Zimy byly bo-
haté na sníh a mráz a ujetých kilometru bylo také hodně. Lidé jí zvali na horký čaj, aby se ohřála ale krátký 
zimní den jí nedovolil zdržovat se tak jak by si přála. Ráno vyjížděla za tmy a na Horní Lipce končila za šera. 
Znala všechny chaloupky pod horami a občas jí zlobili psy, kterým ze strachu házela svačinu. 
Když si vzpomeneme, jak pracovaly pošťačky dříve a jak dnes, vidíme obrovský rozdíl. Určitě by dnes žádná 
žena takovou práci dělat nechtěla. 
Paní Elence Zelenkové opožděně blahopřejeme k jejímu životnímu jubileu a přejeme jí dlouhá leta v dobrém 
zdraví, štěs> a rados> z vnoučat. Věřím, že k mému přání by se připojili i všichni ostatní,  kterým 25 let doru-
čovala noviny a veškeré poštovní zásilky. 
           S úctou Katka Maurerová 

Květy Vánoc 
Vánoční atmosféru vykouzlí nejen cukroví, koledy, vůně nebo třpy3vé ozdoby. Milovníky kvě3n potěší také sváteční kvě3ny, np. 
pryšec čili vánoční hvězda, brambořík, vánoční kaktus a cesmína. 
V adventním období jsou tyto kvě3ny v každém kvě3nářství a mnohé zahradnice si je umí vypěstovat samy. Právě o zimním slu-
novratu se vybarví listeny vánoční hvězdy, pokud ji k tomu přimějeme zatemňováním, tedy umělým zkrácením dne ( již od polovi-
ny října je třeba rostlině dopřát noc trvající 12 hodin). Jinak vánoční hvězda pochází ze Střední Ameriky a ve své domovině má 
vzhled keře jako u nás šeřík. V obchodech můžeme obdivovat kromě červených listů méně obvyklé barvy - sněhově bílé, krémo-
vé, růžové i vícebarevné. Hvězdy jsou citlivé vůči chladu, nesmí stát u okna kde se větrá. Může shodit listy a chřadnout. Nesmí 
proschnout a  zaléváme vlažnou vodou do podmisky. Kytku není třeba hned přesazovat. Stačí vložit kvě3náč do barevného obalu 
podle vkusu a přesadit až na jaře. 
Brambořík je pokojová ale zároveň chladnomilná kvě3na. Za>mco vánoční hvězda ozdobí teplý pokoj, brambořík zkrášlí okna 
méně vytopených místnos> a chodeb. Pěstují se různé velikos3 od miniaturních 10 cm vysokých až po velkokvěté kul3vary 30 cm 
vysoké a široké, s květy bílými, růžovými, vínovými, zkadeřenými, plnými...Pokud jim dopřejeme vhodné místo, budou kvést až do 
jara. Pokojové bramboříky jsou vyšlechtěné z bramboříku perského, který roste v lesích východního Středozemí. Kvě3ny nikdy 
nezaléváme přímo na hlízu nebo do středu rostliny, abychom nepodpořili rozvoj houbových chorob. 
Vánoční kaktus dovede o vánocích vykouzlit vodopády květů. Pochází z tropických pralesu Střední  a  Jižní Ameriky. Díky šlechtěni 
kvete nejen růžově, ale i bíle, žlutě, karmínově či vícebarevně. Vánoční kaktus potřebuje před svátky odpočinek v chladnější míst-
nos3, přičemž mu stačí minimální zálivka. V chladu by měl pobývat nejméně po dobu dvou týdnů. Do tepla ho přesunujeme po-
stupně, nejlépe v  momentě , kdy jsou poupátka jen asi 1-2 mm malá a pevně zavinutá aby je rostlina neshodila. Kaktusy jsou 
také citlivé na změnu prostředí, proto je v době nakvétání třeba jen otáčet, natož přenášet z místa na místo. Nalévající se poupa-
ta mají sklon opadávat. 
K tradičním symbolům vánoc patří cesmína ostrolistá. Její ostnaté tmavě zelené listy zdobené sytě červenými bobulemi se využí-
vají při výrobě vánoční výzdoby - pozor však plody jsou sice krásné, ale také jedovaté. Cesmína se tradičně pěstuje na Britských 
ostrovech, kde zdobí téměř každý park. 
Tak pohodový Advent, šťastné a klidné Vánoce a k vánoční atmosféře ať Vám přispějí květy Vánoc. P. Maurerová 
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1. cena pro nejrychlejšího  
         Vstup do Wellness a  
 saunového světa pro  dva 
2. dárkový balík koš z prodejny 

Konzum DM 
3. Velká kniha—Hrady a Zámky  
 Čech, Moravy a Slezka s  
 dárkovými předměty obce 











ZPRAVODAJ Obce Dolní Morava je měsíční periodický 3sk územního samosprávného celku Obce Dolní Morava. Vydává a 3skne 
Obec Dolní Morava, Dolní Morava 35, 561 69 Králíky. Náklad zpravodaje je 200 ks je dodáván zdarma do domácnos> obce Dolní 
Morava. Zpravodaj je k dispozici v elektronické podobě na www.obecdolnimorava.cz/zpravodaj. Do zpravodaje může kdokoliv 
přispět, Vaše příspěvky doručte na Obecní úřad nebo na email referentka.dm@gmail.com. Uzávěrka je vždy 20. den v měsíci. 

Známky  - nálepky na odpadové nádoby na rok 2025 
Během prosince 2024 si vyzvedávejte na obecním úřadě nálepky na odpadní ná-
doby pro další rok. Nezapomeňte si je vyzvednout, aby vám byly v novém roce 
odpadní nádoby vyvezeny. Vyzvedávat je můžete ve dnech pondělí a středa od 
7:00 do 17:00 hodin. V jiných dnech pouze po předchozí domluvě na tel. 
771240066  s p. Papijákovou. 


